
3چهار شنبه 24 آبان1402    شماره 1539 خبر سینما و تلویزیون

مجمع عمومی و انتخابات هیات مدیره و بازرس انجمن منتقدان و نویسندگان آثار سینمایی ظهر روز 
سه شنبه 23 آبان 1402 در محل خانه سینما شماره یک برگزار شد. این جلسه با حضور اعضا به حد نصاب 
رسید و حاضران پس از شنیدن گزارش فعالیت دو ساله هیات مدیره و بازرس با آرای خود مسوولیت انجمن 
نویسندگان و منتقدان سینمایی را برای 2 سال آتی به هیات مدیره جدید سپردند.   نتایج انتخابات از بین 
113 رای ماخوذه، بدین شــرح بود: اعضای هیات مدیره: جعفر گودرزی 10۷ رای؛ رضا صائمی ۸۷ رای؛ 
محمدرضا لطفی ۸۶ رای؛ نغمه دانش آشتیانی ۸1 رای؛ مازیار فکری ارشاد ۶1 رای. علی البدل: علی افشار 51 
رای؛ حسام فروزان 29 رای. بازرس اصلی: ذبیح الله رحمانی 50 رای. علی البدل: سام بهشتی 35 رای./صباخبر

عضو دفتر حفظ و نشر آثار رهبر انقلاب درباره واکنش توییتری خود درباره برنامه »به افق فلسطین« 
اعلام کرد آن چه نوشته، موضع شخصی او بوده است. مهدی فضایلی درباره متنی که در صفحه توئیتر 
خود، درباره برنامه »به افق فلســطین« منتشــر کرده، تاکید کرد: همان طور که در توییت اعلام شده 
نمی توانم تأسف خود را ابراز نکنم، باید تصریح کنم این موضع شخصی »خود« من بوده است. فضایلی 
در حساب کاربری خود در توئیتر نوشته بود: برنامه ای در ابعاد به افق فلسطین خالی از نقد نیست، ولی با 
توجه به تراز بالایی که ارائه کرد، موفقیتش در جذب مخاطب و آشکار کردن ظرفیت کشور برای ساخت 

چنین برنامه هایی، نمی توانم تأسف خود را از آنچه برای آن رقم خورد ابراز نکنم./مهر

مهدی فضایلی: نمی توانم تأسف خود را ابراز نکنم انجمن منتقدان هیات مدیره جدید خود را شناخت

 مخاطب جنگل پرتقال 
 قشر خاموش سینما است 

آرمان خوانساریان کارگردان فیلم سینمایی »جنگل  آرمان خوانساریان: 
پرتقال« در گفتگــو با برنامه رادیویی ســینماچی با 
اشاره به استقبال مردم از این فیلم سینمایی گفت: در 
شرایطی که فیلم های طنز، سینما را دست گرفته اند، 
اســتقبال مخاطبان از آنچه تصور می کردیم بیشتر 

بوده است.
وی با اشــاره به رویکرد مخاطب نسبت به ژانرهای 
مختلف در سینما عنوان کرد: مشــکلی با فیلم های 
کمدی ندارم ولی حضور آنها هــم کمکی به ما نکرده 
است؛ مخاطب سینما به نسبت قبل تنبل شده، حوصله 
فکر کردن در سالن سینما را ندارد و فقط برای خندیدن 
به سالن سینما می رود. براساس تحقیقات میدانی که در 
سینماها داشتم، متوجه شدم که مردم عمدتا به دنبال 
فیلم های کمدی هستند و اگر نتوانند بلیت فیلم مورد 
نظر خود را تهیه کنند، فیلم دیگری انتخاب نمی کنند 

بلکه از سینما بیرون می روند.
خوانساریان مخاطبان فیلم »جنگل پرتقال« را قشر 
خاموش سینما دانســت و در توضیح آن گفت: عمده 
مخاطبان این فیلم افرادی هســتند که مدت هاست 
به ســینما نرفته اند، چون فیلم باب میل خود را پیدا 
نکرده اند؛ کسانی هستند که برنامه ثابتی برای رفتن به 
سینما نداشته اند و صرفا برای دیدن این فیلم به سینما 
رفته اند. وی درباره دغدغه خود در سینما گفت: شغل 
من معلمی است و با آن که حرفه پردرآمدی محسوب 
نمی شود ولی به خاطر عشق و علاقه ای که به این کار 
دارم به آن مشغولم. درباره فیلم سازی هم این موضوع 
را می دانســتم که اگر ســبک خاصی از فیلم را تولید 
کنم قطعا نمی توانم کســب درآمد کنم و در گیشــه 
حضور پررنگی داشته باشم ولی این هدف را داشتم که 

چشمان مخاطب از دیدن این فیلم برق بزند و ذوق کند.
این کارگردان ســینما در ادامه افــزود: کمدی در 
سینمای ایران نسبت به دهه های قبل تفاوت زیادی 
پیدا کرده است؛ قبلا فیلم های کمدی اندیشه هایی را 
دنبال می کردند؛ من موافق این جنس کمدی هستم 
ولی با کمدی هایی کــه ابتذال در آنها وجــود دارد، 

مخالفم.
خوانساریان درباره علت زیاد شدن تولیدات سینمای 
ایران در ژانر اجتماعی گفت: فیلم اجتماعی زیاد ساخته 
می شود چون فیلم سازان ما به دنبال تقلید از چند اثر 
اجتماعی موفق در این ژانر هستند؛ مثلا سعید روستایی 
مدت ها تلاش کرد تا تهیه  کننده ای پیدا کند که فیلم 
»ابد و یک روز« را بســازد ولی به محض موفقیت این 
فیلم، شاهد تولید انبوه فیلم هایی مشابه آن بودیم. اگر 
فیلم های موفق، ژانر دیگری هم داشتند، سینمای ما به 

قدری تنبل است که به دنبال ساخت آن ژانر می رفت.
او درباره آســیب های تکرار سینمای اجتماعی نیز 
گفت: فیلمساز مجبور است برای دیده شدن، تصاویر 
جعلی از جامعه نشان دهد؛ مثلا وقتی از جنوب شهر 
فیلمی ســاخته می شود، جنوب شــهری نشان داده 
نمی شــود که واقعیت دارد. وی افزود: تعریف زیر ژانر 
اجتماعی این اســت که باید بحران اجتماعی در فیلم 
مطرح شده و برای آن راه حل ارائه شود؛ فیلم هایی در 
ژانر اجتماعی خوب به حساب می آیند که برای جامعه 
پیشنهاد داشته و بتوانند باری از دوش جامعه بردارند 
ولی چون فیلم های اجتماعی ما معمولا این ویژگی را 
ندارند، تبدیل به مرثیه سرایی و نشان دادن غم و غصه 
می شوند؛ به همین خاطر است که برای اولین فیلم بلند 

خودم به سراغ سینمای اجتماعی نرفتم./صباخبر


